

「出席世界動物衛生組織第2屆獸醫實驗室聯絡人區域研討會」與「參加2019年國際野生動物疾病監測訓練」出國報告

疫學研究組

李璠 研究員兼組長

摘要

受邀出席 108 年 6 月 17 日及 18 日在泰國清邁召開的「出席參加世界動物衛生組織第 2 屆獸醫實驗室聯絡人區域研討會」。本屆會議主要在研討優良的實驗室管理、實驗室管理與領導的活動，並推動實驗室品質管理、生物安全與生物保全。本屆會議亦著重實驗室對非洲豬瘟的整備、監測與診斷以及實驗室聯絡窗口的角色。本會議也是各國經驗交流的好機會。

家畜衛生試驗所薦派 2 位同仁參加今年 9 月 16 日至 20 日由美國農業部開辦的 2019 年國際野生動物疾病監測訓練。該訓練課程的內容包含美國野生動物與疾病以及捕捉、飛鏢麻醉、解剖等實作課程。非洲豬瘟也是本次課程中野豬疾病的重點。另外，課程也安排參觀科羅拉多公園與野生動物研究設施。

Participation of 2nd Regional Seminar for OIE National Focal Points for Veterinary Laboratories and International Wildlife Disease Surveillance and Monitoring Course

Fan Lee

Animal Health research Institute

Abstract

The 2nd Regional Seminar for OIE National Focal Points for Veterinary Laboratories, held by the OIE Regional Representation for Asia and the Pacific, opened on June 17 and 18, 2019 at Chiang Mai, Thailand. This seminar focused on laboratory practice of good laboratory management, activities in management and leadership, and advocacy related, to implementation of quality management systems, and biosafety and biosecurity management. The role of the laboratories in the preparedness, surveillance and diagnosis of African swine fever and the role of national focal points in this region will also be a key component. The seminar also provides a platform for experience sharing and discussion between countries of the region.

Two staff members of the Animal Health Research Institute participated in the International Wildlife Disease Surveillance and Monitoring Course, hosted by the National Wildlife Research Center of APHIS, USDA, from September 16 to 20, 2019. The training covered US wildlife, diseases, and practical demonstrations of capture techniques, darting practices and necropsies. Focuses of the course were mammal diseases with emphasis on swine diseases including African swine fever and avian diseases and surveillance. A visit to the Colorado Parks and Wildlife animal facility is also included.